
Protokół Nr   7/2019 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 5 listopada 2019 r. godz. 11.00 – 11.50 

 

Obradom przewodniczył: Przewodniczący Komisji – Aron Pietruszka 

 

I. Lista obecności – w załączeniu. 

II. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 

Porządek posiedzenia: 

1) Kontrola koordynacji, nadzoru i realizacji zadań kontrolnych wynikających  

z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Gminie Ostrowiec Świętokrzyski. 

2) Plan pracy i preliminarz wydatków Komisji Rewizyjnej na 2020 r. 

 

Ad 1. 

Inspektor w Wydziale Edukacji i Spraw Społecznych – Pani Monika Widerska –Irek 

wyjaśniła, że funkcjonują 2 programy dotyczące uzależnień: Gminny Program 

Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii.  

W ramach programów określany jest szereg działań do wykonania w zakresie 

profilaktyki. Poinformowała również, że Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych opiniuje program i nadzoruje realizację zadań. 

Przewodniczący Komisji – Pan Aron Pietruszka zwrócił się z zapytaniem, z jakich 

środków finansowany jest punkt konsultacyjny. 

Pani Monika Widerska – Irek wyjaśniła, że punkt finansowany jest ze środków 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii, natomiast z punktu korzystają 

osoby z problemami zarówno z narkotykami, jak i z alkoholem. 

Radny Wł. Stec zwrócił się z zapytaniem, czy Gmina finansuje całość przedsięwzięć 

wymienionych w informacji. 

Pani Monika Widerska – Irek potwierdziła, że wszystkie zadnia realizowane są  

ze środków pochodzących z programu, jedynie świetlice są współfinansowane, gdyż 

PCK pokrywa 1,5% kosztów. 

Radna Renata Duda zwróciła się z zapytaniem o środki przeznaczone na szkolenia – 

ile szkoleń zostało zorganizowanych i ile osób w nich uczestniczyło. 

Pani Monika Widerska – Irek wyjaśniła, że w tym roku nie było organizowane 

szkolenie, jednak zwykle raz w roku takie szkolenia się odbywają. Uczestniczą w nich 

członkowie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (obecnie w 

skład komisji wchodzi  obecnie 14 osób). 

Następnie Radna Renata Duda zwróciła się z zapytaniem, ilu specjalistów z zakresu 

narkomanii jest w naszym mieście. 
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Pani Monika Widerska – Irek wyjaśniła, że w Ostrowcu Świętokrzyskim w punkcie 

konsultacyjnym przyjmuje Pan Łukasz Niewczas – certyfikowany specjalista terapii 

uzależnień. Punkt konsultacyjny mieście się w budynku Centrum Aktywności 

Obywatelskiej przy ul. Sienkiewicza. Na pytanie P. Radnej R. Dudy odnośnie 

terminów zapisów na konsultacje, P. M. Widerska – Irek odpowiedziała, że istnieje 

możliwość zapisów telefonicznych. Konsultacje realizowane są na bieżąco. Punkt 

działa w każdy wtorek. 

Następnie Radna Renata Duda zwrócił się z zapytaniem o liczbę osób, które 

korzystają z konsultacji w punkcie. 

Pani Monika Widerska – Irek poinformowała, że nie są jeszcze dostępne dane 

dotyczące tego roku, ale może przedstawić dane z roku ubiegłego. Dane z 2019 r. 

będą przekazane w sprawozdaniu za ten rok. 

Radna Renata Duda zwróciła się następnie z zapytaniem o kampanię „Nie piętnuj. 

Pomóż”, która zgodnie z przedstawioną informacją miała być realizowana przez 

Świętokrzyską Grupę Mediową. 

Pani Monika Widerska – Irek wyjaśniła, że kampania jest wciąż realizowana w Radiu 

Rekord, tygodniku „Świętokrzyskie 7 dni” i na portalu internetowym cozadzien.pl. 

Następnie Radny Włodzimierz Stec zwrócił się z zapytaniem, czy zdarzały się 

sytuacje cofania koncesji na sprzedaż napojów alkoholowych. 

Pani Monika Widerska – Irek wyjaśniła, koncesje przyznawane są lokalom, które 

spełniają określone wymagania m.in. w zakresie minimalnej odległości od obiektów 

chronionych. Jeśli te wymagania nie zostałyby spełnione, koncesja w ogóle nie 

zostałaby im przyznana. 

Radny Włodzimierz Stec wyjaśnił, że mieszkańcy często skarżą się na uciążliwości 

związane z funkcjonowaniem pobliskich sklepów. 

Następnie Radna Renata Duda zwróciła się z zapytaniem, jaki jest koszt wydania 

opinii biegłych w przedmiocie uzależnień.  

Pani Monika Widerska – Irek poinformowała, że koszt 1 opinii wynosi 150 zł. 

Następnie Radna Renata Duda  zwróciła się z zapytaniem, ile szkół przystąpiło do 

konkursu pn. „Narkotyki i dopalacze zabijają”, pod hasłem „Szkoda Ciebie na takie 

patoklimaty”. 

Pani Monika Widerska – Irek poinformowała, że informacja o konkursie została 

zamieszczona na stronie internetowej, jednak nie ma informacji, która ze szkół 

przystąpiła do programu. 

 

Komisja Rewizyjna przyjęła przedłożone sprawozdanie, jednocześnie przyjmując 

wnioski o: 

1) rozważenie prowadzenia działań informacyjnych dotyczących profilaktyki 

uzależnień z wykorzystaniem nowocześniejszych form przekazu. 

2) zwiększenie ilości terapeutów i specjalistów z zakresu uzależnień. 

3) zintensyfikowanie działań informacyjnych w kwestii możliwości uzyskania pomocy 

u specjalistów. 
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Członkowie Komisji Rewizyjnej doceniają natomiast dotychczasowe działania  

w zakresie profilaktyki  poprzez organizowanie wydarzeń sportowych, angażujących 

młodzież. Zwracają się również z prośbą o zintensyfikowanie działań w tym zakresie. 

 

Ad. 2 

Komisja Rewizyjna jednogłośnie przyjęła wniosek, by w projekcie planu kontroli  

na 2020 rok umieścić następujące tematy: 

1) Kontrola wypłat świadczeń społecznych przez Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej. Termin kontroli – marzec 2020 r. 

2) Wykonanie budżetu za 2019 r. (praca nad absolutorium). Termin – maj 2020 r. 

3) Kontrola działań prewencyjnych prowadzonych przez Straż Miejską.  

Termin – czerwiec 2020 r. 

4) Kontrola działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 2020 r. Termin – 

listopad 2020 r. 

 

Komisja Rewizyjna przyjęła projekt preliminarza wydatków na 2020 rok, w którym  

proponuje, by w projekcie budżetu Gminy na rok przyszły na działalność Komisji 

Rewizyjnej zabezpieczyć środki na : 

− szkolenia – 12.000 zł 

− delegacje – 1.000 zł 

− analizy prawno - ekonomiczne – 7.000 zł. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczył: Przewodniczący Komisji – Aron Pietruszka 

Protokołowała: Anna Krakowiak 


